

NTHU 大學生學術海報競賽

【競賽目的】

旨在培養學生於 EMI(English-Medium Instruction)環境中運用英語進行科研探究與學術表達之能力,強化其學術素養與科學溝通技巧;同時深化對專業術語與學科知識的理解,促進跨領域之學術對話與知識整合。

【參賽對象】

本校不限科系之大學部學生。

【競賽主題】

參賽者根據其就讀系所／研究相關領域之任一專業術語或主題進行介紹。目的是使廣泛的聽眾能理解您所報告的主題之學術和科研價值或對當今社會發展的重要影響。

【評審標準】

A. 海報

- 1.1 創新、美觀、語言精煉、圖文並茂
- 1.2 呈現學科背景及主題的學術價值或社會影響

B. 口頭報告

- 2.1 語言流暢、表達清晰、有力,邏輯架構明確
- 2.2 呈現學科價值或社會影響
- 2.3 報告用語適合跨學科聽眾,展現熱忱並吸引注意力
- 2.4 問答切題且具應變能力

NTHU EMI

【競賽獎勵】

依當屆公告為準

【競賽規則】

1 初選(綫上影片投稿):

- 1.1 影片須為 5 分鐘內連續錄影、全英文報告, 畫面聲音清晰。可調整畫質、音質, 並將海報畫面剪入影片; 不得使用其他剪輯方式。
- 1.2 海報須為一頁靜態簡報, 不可含動畫或網站連結。
- 1.3 可使用肢體語言, 但禁止使用道具、特殊裝扮、實驗器材或視聽特效。
- 1.4 AI工具僅限用於英文文法校正與文字潤飾, 不得用於生成圖片。若使用, 須於報名表中說明。

2 決賽(實體海報競賽)

- 2.1 初選影片由教師委員會評選, 選出決賽入圍者並以電子郵件通知。
- 2.2 決賽簡報順序由主辦方隨機安排。參賽者須進行全英文報告, 報告不超過五分鐘; 報告+Q&A總計8分鐘, 現場設有計時提醒。
- 2.3 決賽僅能使用主辦方提供的紙本海報/電子海報作為簡報內容, 不得使用道具、特殊裝扮或視聽特效。

主辦單位保留隨時更改內容之權利, 詳細規定依當屆公告為準。

NTHU Undergraduate Academic Poster Competition

Competition Purpose:

Develop students' ability to use English for research and scientific communication, to promote students' in-depth understanding of the terminology of their majors, and to enhance interdisciplinary knowledge exchange.

Participants:

Open to NTHU undergraduates from all disciplines

Competition Theme:

Contestants will introduce specialized terminology related to their field of study. The purpose is to enable a broad audience to understand the educational and scientific research value of your report or its significant impact on the development of today's society.

Grading Criteria:

- 1 Poster
 - 1.1 Creative, neat, clear and concise language, good use of text and images.
 - 1.2 Clearly explains the academic background and importance of the topic.
- 2 Oral Presentation
 - 2.1 Fluent speaking, clear and strong expression, well-organized content.
 - 2.2 Clearly presents academic value or social impact.
 - 2.3 Uses language suitable for audiences from different fields, shows enthusiasm and engages listeners.
 - 2.4 Answers questions clearly and responds flexibly

Prizes:

Subject to the current announcement.

NTHU EMI

Competition Rules:

1 First Round (Online video submission)

- 1.1 Video must be continuous recording within 5 minutes, fully in English, with clear picture and sound. Adjustments to image and sound quality are allowed; poster visuals may be inserted into the video. Other editing is prohibited.
- 1.2 Poster must be a one-page static presentation without animations or hyperlinks.
- 1.3 Use of body language is allowed; props, special costumes, laboratory equipment, or audiovisual effects are prohibited.
- 1.4 AI tools are only permitted for English grammar correction and text refinement, not for image generation. Use of AI must be declared in the registration form.

2 Final Round (On-site poster presentation)

- 2.1 Preliminary videos will be reviewed by a committee of faculty members to select finalists, who will be notified via email.
- 2.2 The final presentation order will be randomly assigned by the organizers. Participants must deliver their presentation entirely in English within a 5-minute limit. The total time for the presentation and Q&A combined is 8 minutes, with on-site timing reminders.
- 2.3 Only printed posters provided by the organizer may be used as presentation materials; props, costumes, and audiovisual effects are prohibited.

The organizer reserves the right to make changes;

detailed regulations are subject to the announcement of each competition year.

NTHU EMI